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Beste leden van het College, beste collega’s van de gemeenteraad, 

Laten we positief beginnen. Na jaren van kiezen als het om bezuinigingen gaat, 

gaat het vanmiddag opnieuw over kiezen. Dit keer zal het echter een discussie 

worden waar we het begrotingsoverschot aan willen uitgeven. Het is weer eens 

iets anders.  

Na een aantal jaren van economische stagnatie, gaat het weer beter. In de 

begroting is het te merken, sommige Weertenaren merken het ook in de eigen 

portemonnee, maar nog lang niet overal gaat het goed. De woningmarkt trekt 

aan, maar winkeliers in de binnenstad en sommige andere ondernemers hebben 

het lastig. Het is zaak dit ook te erkennen en scherpe keuzes te blijven maken. 

Een hartenkreet vooraf voor we beginnen met de inhoudelijke beschouwingen 

van D66: de begroting in de huidige vorm stelt per jaar steeds minder voor. Of 

meer helder geformuleerd: hij biedt de raad steeds minder houvast om echt met 

het college en met elkaar in debat te gaan over de gemaakte keuzes. 

De teksten zoals ze worden gepresenteerd zijn weidse vergezichten over een 

beter Weert en waarvan de uitvoering soms over meerdere raadsperiodes 

verspreid ligt. Resultaten zijn hierdoor beschreven als vage algemeenheden die 

voor een raad moeilijk controleerbaar zijn.  

Een begroting draait om geld. Het moet inzicht geven in de wijze waarop de 

gemeente Weert het komende jaar het geld verdeeld, waar keuzes gemaakt 

worden en waar niet. In de gepresenteerde optimistische teksten spelen de 

begrotingscijfers steeds meer een bijrol.  

Daardoor zullen we vanmiddag ongetwijfeld relatief weinig ‘echte’ 

amendementen zien langkomen en weer veel ‘vreemde moties’ over 

snelheidscontroles, het CBR, fietsen over promenades en nog meer zeer 

belangrijke zaken. Belangrijk, maar bij een begroting eigenlijk een bijzaak. D66 

pleit ervoor in de komende jaren meer terug te keren naar een begroting ‘oude 

stijl’: een waarin het weer gaat om geld. 

 

  



  

 

 

Dan de begroting zelf. 

Opvallend is dat veel keuzes door aanwezige subsidies gedreven zijn. Of het nu 

provinciale of Europese subsidies zijn: de gemeente Weert staat vooraan. Op zich 

is dit natuurlijk positief: kansen pakken op cofinanciering, maar een 

waarschuwing is ook hier op zijn plaats. Aanwezige subsidiemogelijkheden 

kunnen ervoor zorgen dat het binnenhalen van subsidies een doel op zich gaat 

worden in plaats van een middel om een doel te bereiken. Zouden we als Weert 

in 2017 dezelfde prioriteiten gesteld hebben als er voor bepaalde projecten geen 

subsidiemogelijkheden waren? 

Ondanks dit alles kan ook dit jaar D66 zich vinden in de meeste gemaakte 

keuzes met betrekking tot de gekozen prioriteiten. Het College is op de meeste 

onderwerpen goed en met de door D66 gewenste ambitie aan de slag. Op 

bepaalde onderwerpen kan het echter nog steeds net met een tandje erbij of 

kunnen de keuzes net iets scherper.  

Het Waterfront kan wat D66 betreft worden aangepakt. Na de opknapbeurt van 

de passantenhaven en net nu het Bassin weer tot leven komt zou het een 

gemiste kans zijn de herontwikkeling van het Bassin weer in de tijd op te 

schuiven of hierop te bezuinigen. D66 geeft overigens aan het College de vraag 

mee of de kermis na de herontwikkeling nog wel op het Bassin thuishoort. 

Vanwege de bereikbaarheid van de stad zou het goed zijn eens naar andere 

opties te kijken. 

Aan de andere kant van Weert ligt ook een entree naar de binnenstad. Het 

College stelt voor de trottoirs aan de Dries aan te pakken. Een prima voornemen, 

maar waarom geïsoleerd alleen deze strip? Na de mooie opknapbeurt van de 

buurt in het project Houtstraatlossing schreeuwt ook het plein zelf om een 

herinrichting. Zou is de entree van Weert aan de Zuidkant van het station ook 

weer een visitekaartje om trots op te zijn. D66 dient hierover een amendement 

in. 

De museumnota komt eigenlijk neer op de vraag wat we met het Jacob van 

Hornemuseum willen. Het is als PM-post in de begroting opgenomen, waarmee 

het een financieel risico vormt. De discussie zal de komende tijd gevoerd gaan 

worden, maar D66 kiest alvast duidelijk positie: zorg voor een zo goed mogelijke 

infrastructuur voor het museum of doe niets en neem afscheid van ook dit 

laatste museum.  

Meer cultuur: D66 vindt het financieel ondersteunen van het Cultureel Lint een 

goede zaak. Het is een mooi evenement wat laat zien hoe aantrekkelijk cultureel 

Weert is. Het geven van extra subsidie is echter niet vanzelfsprekend en zou dit 

ook niet moeten zijn voor gesubsidieerde professionele instellingen en 

verenigingen. D66 zou graag zien dat het Cultureel Lint een meerdaags 

programma wordt, waaraan in elk geval alle gesubsidieerde instellingen en 

verenigingen een bijdrage leveren. Hiervoor hebben wij een motie voorbereid. 

D66 is altijd voorstander geweest van het behoud van schoolzwemmen. Vorig 

jaar hebben we Swim2Play ook als volwaardig alternatief ondersteund. Wel 



  

 

waren en zijn we van mening dat ook het onderwijs een bijdrage moet leveren. 

Er is nog steeds geen zicht op hoe vervoer van en naar het zwembad structureel 

geregeld wordt, ondanks de motie van D66 die hierover eerder is aangenomen. 

We sporen de wethouder nogmaals aan de schoolbesturen aan te spreken op hun 

verantwoordelijkheid. 

D66 is tevreden met de jaarlijkse verhoging van het fonds onderwijshuisvesting. 

Wij hebben ons in het verleden altijd verzet tegen het gebruiken van dit fonds 

om tekorten elders te dekken. Het is een goede zaak dat ook het College dit nu 

erkent. Ook onderwijs is steeds in ontwikkeling. En op welke manier 

onderwijshuisvesting in de toekomst ook vorm zal krijgen, de gemeente zal een 

betrouwbare partner moeten zijn. 

Cultuur, sport, onderwijs en duurzaamheid zijn de speerpunten van D66 Weert. 

Onze partij was bij het vaststellen van Kiezen met Visie uitermate kritisch op de 

plannen om te bezuinigen op groenonderhoud. Wij hebben deze bezuiniging dan 

ook niet gesteund. Nog vorig jaar hebben we tijdens de begroting een motie 

ingediend om de gevolgen van deze bezuiniging te beperken. Helaas kreeg deze 

toen onvoldoende steun van de raad. Inmiddels hebben de Weertenaren zich 

massaal ook laten horen tijdens de inspraakavonden met dezelfde kritiek als D66 

al twee jaar laat horen: het vervangen van aangeklede plantsoenen door het 

inzaaien van gras leidt echt tot een andere kwaliteit van de leefomgeving. 

Het siert de overige partijen dat ze inmiddels met voortschrijdend inzicht de 

mening van D66 delen. Het is alleen jammer dat een extern bureau inmiddels 

meer dan 50.000 euro heeft gekost om deze slechte plannen uit te werken. 

Daarom is er maar één boodschap: nu stoppen met deze bezuinigen. D66 zal 

samen met enkele andere partijen hierover een motie indienen. 

D66 pleit verder voor de terugkeer van wijkteams voor de onderhoud van het 

Openbaar Groen. Deze wijkteams passen naar ons idee prima binnen de 

gedachte over participatie. Het levert directe contacten op tussen gemeente en 

haar inwoners. 

In deze begroting zit overigens nog een stevige groenbezuiniging verstopt: de 

bezuiniging op onkruidbestrijding. Als deze wordt doorgevoerd, betekent dit dat 

het straatbeeld in Weert er slechter op wordt en dat onze inwoners zich hier 

terecht aan zullen gaan ergeren. Bezuiniging op groen 2.0 dus. Om dit te 

voorkomen, dienen wij een amendement in.  

Duurzaamheid is meer dan groen. Het geeft ook aan hoe je met je omgeving 

omgaat. Jaar in jaar uit steunt D66 fietsverkeer in Weert. Met andere partijen 

dienen we en motie in om fietsen in de binnenstad als proef weer mogelijk te 

maken. Voor ons kan dit ook een gedeeltelijke proef zijn: startend met het in ere 

herstellen van de oude Oost-West verbinding vanaf de Nieuwe Markt naar de 

Korenmarkt. 

Er is de afgelopen weken veel gesproken over de veiligheid van rotondes voor 

fietsers. Gelukkig worden komend jaar op het gevaarlijke punt 

Maaseikerweg/Onzelievevrouwenstraat semi-vrij liggende fietspaden 

gerealiseerd. Maar er zijn nog veel meer onveilige rotondes, bijvoorbeeld die bij 



  

 

de Maaslandlaan en Limburglaan. D66 stelt in een motie voor een totaalplan te 

maken om op redelijk korte termijn alle rotondes te voorzien van zoveel mogelijk 

vrij liggende fietspaden. Daarnaast dienen we samen met andere partijen een 

motie in om zo snel mogelijk te komen tot een veilige fietsverbinding vanuit 

Laarveld naar de Weerter binnenstad. 

Weert heeft een wethouder die echt werk wil maken van duurzaamheidsbeleid in 

onze stad. Als er op dit vlak subsidie binnen te halen valt, staat Weert vooraan. 

Daarom is het opvallend dat het resultaat om te komen tot een energieneutrale 

gemeente middelmatig geformuleerd is. Doel is 1,5% energiebesparing per jaar 

en 2% toename van de duurzame opwekking van energie per jaar. Dit is conform 

de landelijke doelstellingen. D66 vindt dat Weert ambitieuzer mag zijn dan de 

landelijke doelstellingen alleen. Daarvoor dienen we een amendement in. Omdat 

D66 dit een belangrijk onderwerp vindt, dienen we ook een motie in die uitdaagt 

tot energiebewust gedrag. 

D66 staat kritisch tegenover gemeenschappelijke regelingen. De recente 

discussie over Omnibuzz laat weer eens zien waarom. Gemeenschappelijke 

regelingen zijn onvoldoende democratisch, ze zijn niet transparant en leiden niet 

zelden eerder tot hogere, in plaats van lagere kosten voor burgers. Vorig jaar 

hebben we een motie ingediend om uit de SML te stappen. Daarvoor is in deze 

raad helaas geen draagvlak. Toch ook dit jaar weer willen wij aandacht vragen 

voor de SML. De resultaten van dit samenwerkingsverband zijn geformuleerd in 

‘het aantal georganiseerde bijeenkomsten’. Geen getal, geen concrete opbrengst. 

D66 wil dit veel duidelijker. Wij zouden het resultaat gedefinieerd willen zien in 

een aantal gerealiseerde projecten, mét externe partners. Pas dan heeft dit 

samenwerkingsverband zijn echte meerwaarde voor ons aangetoond. Hiervoor 

dienen wij een amendement in. 

Een zelfde soort wijziging wil D66 ook bij het kopje “wat doen we ervoor” in het 

programma Zorg. Hier staat dat er een alternatief komt voor het sociaal cultureel 

fonds voor volwassenen. Participatie bereik je niet door het instellen van een 

sociaal cultureel fonds. Deel uitmaken van sportverenigingen, onderwijs, welzijn 

en zorg is daarom van groot belang, ook voor kinderen en volwassenen met een 

laag inkomen. Hiervoor dienen wij een amendement in. 

Scherper geformuleerde resultaten wil D66 ook graag voor de resultaten bij de 

paragraaf “Sport en Bewegen” in het programma participatie. De resultaten in 

deze paragraaf zijn veelal dusdanig nietszeggend beschreven dat er net zo goed 

niets kan staan. En juist hier zou concretiseren heel eenvoudig moeten zijn. Ook 

hiervoor komen wij met een amendement om de resultaten aan te scherpen. 

We gaan naar het hart van de begroting: de financiën. D66 vraagt zich af in 

hoeverre de begroting op sommige punten realistisch is. Te veel onzekere 

inkomsten worden gepresenteerd als zekere inkomsten. Parkeerinkomsten 

worden hoger ingeschat op basis van de aanname dat er 10% meer bezoekers 

naar Weert komen. Mooi streven, maar realistisch? Bedrijventerreinen worden 

verkocht, terwijl de grote vis het afgelopen jaar uitbleef. Ook hier weer: ambitie 

en positief denken is een mooi streven, maar D66 vindt realisme als 



  

 

uitgangspunt voor een begroting verstandiger. Vandaar dat D66 een 

amendement indient om meer realistisch te begroten. 

De toeristenbelasting in Weert is relatief hoog. Bovendien is de systematiek niet 

al te logisch. Het is een vast bedrag ongeacht de kosten van de accommodatie 

waar je verblijft. De duurste kamer bij Antje kost daarmee bijna hetzelfde als de 

goedkoopste campingplek. D66 vindt dat er gekeken kan worden naar een 

andere grondslag waarop de toeristenbelasting geïnd kan worden. Hiervoor 

dienen wij een amendement in. 

D66 heeft zich de afgelopen jaren steeds verzet tegen de verhogingen van de 

OZB, met de verhoging van afgelopen jaar als triest dieptepunt. Ter herinnering: 

Weert had de op een na hoogste stijging van heel Nederland. Dat de VVD nu 

voorstelt de eerder aangekondigde nieuwe verhoging van de OZB niet door te 

laten gaan, kunnen wij vanzelfsprekend dan ook van harte ondersteunen. Wel 

zijn wij het niet eens met de overwegingen in de motie. D66 is en blijft van 

mening dat de buitensporige verhogingen van de afgelopen jaren te vermijden 

waren. Wij ondersteunen echter ook hier het voortschrijdend inzicht van de 

coalitie en dienen de motie mee in. Wij rekenen er op dat een verdere verhoging 

ook de komende jaren niet nodig zal zijn. 

Tot slot gaan we terug naar onze hartenkreet aan het begin van deze 

beschouwing. U weet wel, dat het voor de gemeenteraad steeds lastiger wordt 

met de huidige vorm van de begroting om echt goed richting te kunnen geven en 

het monitoren van het gemeentebestuur op hoofdlijnen. 

We hebben enkele amendementen ingediend om resultaten scherper te 

formuleren. Maar we willen de resultaten ook kunnen volgen. D66 wil dat er een 

dashboard ontwikkeld wordt waarin de essentiële onderdelen van de begroting 

binnen de vijf programma’s worden opgenomen. Door dit overzichtelijke 

dashboard kan de gemeenteraad eenvoudig monitoren of Weert op koers zit wat 

betreft haar ambities. Dit is tevens onze laatste motie. 

We sluiten af met het danken van iedereen die heeft meegewerkt aan het 

opstellen van deze begroting en wensen ons als raad een goede inhoudelijke 

discussie toe. 

Fractie D66 

Erik Werps, Jeffreye Vossen, Marie-Michèle Stokbroeks 

 

 

 

 

 


